

## 多倫多以馬內利華人浸信會

馬太福音主日講道系列：末世教會教徒的模樣(III)The Shameful Appearance Of The Eschatological Church (III)

講道經文：馬太福音23:27-33

黃紹權牧師

直播時間：上午10:15am

聚會地址：Old Unionville Library Community Centre 15 Library Lane Unionville Ontario L3R 5C4 CANADA

### 講道大綱

(1) 美麗的爛芯蘋果始終都是爛23:27-28 A Beautiful Rotten Apple Cannot Change Its Essences.

- 粉白/粉飾(whitewashed, κονιάω, τῖψ)—以西結書Ezekiel 13:15; 馬太福音Matthew 23:27; 使徒行傳23:3

(2) 自爆內幕的屬靈愚蠢 23:29-33 The Stupidity of Self Exposed Spiritual Corruption

- 23:31: 依家是你們為自己作見證/親口講！是這班殺先知的先祖後裔)

- 23:32: 你們去充滿/完完滿滿承繼你們先祖兇殺的衣鉢吧！

和合本：

27「你們這假冒為善的文士和法利賽人有禍了！因為你們好像粉飾的墳墓，外面好看，裏面卻裝滿了死人的骨頭和一切的污穢。28 你們也是如此，在人前，外面顯出公義來，裏面卻裝滿了假善和不法的事。

29「你們這假冒為善的文士和法利賽人有禍了！因為你們建造先知的墳，修飾義人的墓，說：30『若是我們在我們祖宗的時候，必不和他們同流先知的血。』31 這就是你們自己證明是殺害先知的子孫了。32 你們去充滿你們祖宗的惡貫吧！33 你們這些蛇類、毒蛇之種啊，怎能逃脫地獄的刑罰呢？

NET:

27 "Woe to you, experts in the law and you Pharisees, hypocrites! You are like whitewashed tombs that look beautiful on the outside but inside are full of the bones of the dead and of everything unclean. 28 In the same way, on the outside you look righteous to people, but inside you are full of hypocrisy and lawlessness.

29 "Woe to you, experts in the law and you Pharisees, hypocrites! You build tombs for the prophets and decorate the graves of the righteous. 30 And you say, 'If we had lived in the days of our ancestors, we would not have participated with them in shedding the blood of the prophets.' 31 By saying this you testify against yourselves that you are descendants of those who murdered the prophets. 32 Fill up then the measure of your ancestors! 33 You snakes, you offspring of vipers! How will you escape being condemned to hell?